

DEVENTURE

**Annual financial statement
2023**

Balance Sheet

ASSETS	31.12.2023	31.12.2022	Diff. In %
Current Assets	25'764.55	50'955.70	-49.4%
1010 Post Account Deventure	16'047.85	45'475.70	-64.7%
1040 PayPal Konto	50.00	50.00	n.a.
1301 Accrued incomes	9'666.70	5'430.00	78.0.
TOTAL ASSETS	25'764.55	50'955.70	-49.4%

LIABILITIES	31.12.2023	31.12.2022	Diff. In %
Current Liabilities	0.00	5'410.77	n.a.
230* Accrued expenses/Creditors	0.00	5'410.77	n.a.
Designated capital	3'967.65	13'950.61	-71.6%
2501 Special purpose fund YEEP	0.00	587.62	n.a.
2502 Special purpose fund Bukaya	3'967.65	4'530.70	-12.4%.
2503 Special purpose fund Hirschmann Stiftung	0.00	9114.65	n.a..
2504 Special purpose fund Movetia	0.00	-282.36	n.a.
Free capital	21'796.9	31'594.32	-31.0%
2801 Initial own funds	31'594.32	28'174.38	12.1%
2802 Loss / Profit balance forward			n.a.
Profit and Loss	-9'797.42	3'419.94	-386.5
TOTAL LIABILITIES	25'764.55	50'955.70	-49.4%

Income Statement

EXPENSES	31.12.2023	31.12.2022	Diff. In %
6530 Administration	545.50	9'722.79	-94.4%
6570 Communication	69.10	59.60	15.9%
6542 Participation fees for external events	0.00	684.70	n.a.
6300 Insurances	514.45	628.45	-18.1%
6940 Fees Post Account	62.00		n.a.
5*** Expenses Yeep Project	24'534.03	34'790.62	-29.5%
4000 Expenses Bukaya	563.05		n.a.
8001 Use of special purpose fund YEPP	-9419.91		n.a.
8005 Use of special purpose fund Hirschm./KPMG	0.00	-13481.51	n.a.
8004 Use of special purpose fund Bukaya	-563.05		n.a.
8004 Use of special purpose fund Movetia		-21'309.11	n.a.
TOTAL EXPENSES	16'305.17	11'095.54	47.0%
INCOME	31.12.2023	31.12.2022	Diff. In %
3000 Membership Fees	1'607.75	1'695.00	-5.2%
3015 Donations Members	100.00	100.00	n.a.
3100 Donations Private	300.00	1'695.48	-82.3%
3130 Donations KPMG	4'500.00	10'500.00	-57.1%
3140 Contribution HFW	0.00	7'804.71	n.a.
3160 Contribution Movetia – Phase 1	0.00	20'670.00	n.a.
3301 Allocation to special purpose fund YEPP	0.00	-7'804.71	n.a.
3304 Allocation to special purpose fund Movetia	0.00	-20'670.00	n.a.
7001 Extra-ordinary revenues / Services	0.00	525.00	n.a.
TOTAL INCOME	6'507.75	14'515.48	-55.2%
TOTAL EXPENSES	16'305.17	11'095.54	47.0%
PROFIT AND LOSS	-9'797.42	3'419.94	386.5%%

Anhang

1. Name, Sitz und Rechtsform

DEVENTURE ist ein gemeinnütziger Verein im Sinne von Art. 60 ff. ZGB mit Sitz in Bern.

2. Angaben über die in der Jahresrechnung angewendeten Grundsätze

Die vorliegende Jahresrechnung wurde gemäss den Vorschriften des Schweizer Gesetzes, insbesondere der Artikel über die kaufmännische Buchführung und Rechnungslegung des Obligationenrechts (Art. 957 bis 962) erstellt.

Die Rechnungslegung erfordert vom Vorstand Schätzungen und Beurteilungen, welche die Höhe der ausgewiesenen Vermögenswerte und Verbindlichkeiten sowie Eventualverbindlichkeiten im Zeitpunkt der Bilanzierung, aber auch Aufwendungen und Erträge der Berichtsperiode beeinflussen könnten. Der Vorstand entscheidet dabei jeweils im eigenen Ermessen über die Ausnutzung der bestehenden gesetzlichen Bewertungs- und Bilanzierungsspielräume. Zum Wohle des Vereins können dabei im Rahmen des Vorsichtsprinzips Abschreibungen, Wertberichtigungen und Rückstellungen über das betriebswirtschaftlich benötigte Ausmass hinaus gebildet werden.

3. Bilanzierungs- und Bewertungsmethoden

Zweckgebundene Spenden und Beiträge werden in dafür vorgesehene Fonds eingebucht. Aufwände, welche im Zusammenhang dieser Spenden und Beiträge anfallen, werden dementsprechend diesen Fonds belastet. Die Zuweisungen und Entnahmen erfolgen dabei erfolgsneutral.

Allgemeine nicht für ein spezifisches Projekt gesprochene **Spenden** werden keinem Fonds zugewiesen und erfolgswirksam verbucht.

Mitgliederbeiträge werden erfolgswirksam eingebucht. Über den Mitgliederbeitrag ausgehende Beiträge werden als allgemeine Spenden verbucht.

4. Angaben und Erläuterungen zu Positionen der Bilanz und Erfolgsrechnung

Keine.

5. Vollzeitstellen

Die Anzahl der Vollzeitstellen im Jahresdurchschnitt lag im Berichtsjahr nicht über 10.

7. Weitere Angaben

Steuerbefreiung:

Deventure ist ein steuerbefreiter Verein. Dadurch können Spenden an den Verein von den Steuern abgezogen werden.

Anzahl Mitglieder:

Deventure hat zum Bilanzstichtag 33 (Vorjahr 56) zahlende Mitglieder. 10 Teilnehmern wurde nach der Teilnahme an den Yeep-Aktivitäten die Mitgliedschaft für ein Jahr geschenkt. 2 Äthiopische Mitglieder sind vom Mitgliederbeitrag befreit.

Entschädigung an die Mitglieder der Organe:

Es erfolgt keine Entschädigung für die Mitglieder der Organe des Vereins.

Unentgeltliche Leistungen:

Durch die Mitglieder und den Vorstand des Vereins wurden in 2023 630 Stunden unentgeltliche Leistungen mit einem Gegenwert von CHF 29'000 erbracht.

Wesentliche langfristige Verpflichtungen aus Beiträgen:

Deventure hat für das Projekt YEEP im Jahr 2020 von der Hirschmann-Stiftung einen Betrag von CHF 19'100.00 erhalten. Die Aktivitäten in diesem Zusammenhang mussten Covid-bedingt ausgesetzt werden und die Restmittel werden in den Jahren 2022 – 2023 für die geplanten Aktivitäten verwendet. Die Abrechnung erfolgt im Jahr 2023 und die Mittel wurden vollumfänglich in die Projektarbeit investiert.

Mit der technischen Fachhochschule Biel besteht ein Joint-Venture und ermöglicht eine Co-Finanzierung der YEEP-Aktivitäten in den Jahren 2020 – 2023 über die Movetia-Stiftung. Die Abrechnung ist noch ausstehend, deshalb ist im Geschäftsjahr 2023 kein Betrag verbucht.

Maglio di Colla, 3.4.2024

Appendix

1. name, seat and legal form

DEVENTURE is a non-profit association in the sense of Art. 60 ff. ZGB with its registered office in Bern.

2. information on the principles applied in the annual accounts

These financial statements have been prepared in accordance with the provisions of Swiss law, in particular the articles on commercial accounting and financial reporting of the Code of Obligations (Art. 957 to 962).

The preparation of the financial statements requires the Executive Board to make estimates and judgements that could affect the reported amounts of assets and liabilities and contingent liabilities at the date of the financial statements, as well as the reported amounts of revenues and expenses during the reporting period.

The Executive Board decides in each case at its own discretion on the use of the existing legal valuation and accounting leeway. For the benefit of the Association, write-offs, value adjustments and provisions may be made in excess of what is economically necessary within the framework of the principle of prudence.

3. accounting and valuation methods

Earmarked donations and contributions are booked into funds set aside for this purpose. Expenses incurred in connection with these donations and contributions are charged to these funds accordingly. The allocations and withdrawals have no effect on the income statement.

General donations not made for a specific project are not allocated to a fund and are recognised in the income statement.

Member contributions are recognised in the income statement. Contributions in excess of membership fees are booked as general donations.

4. information and explanations on items in the balance sheet and income statement

None.

5. full-time positions

The annual average number of full-time positions did not exceed 10 in the year under review.

7. further information

Tax exemption:

Deventure is a tax-exempt association. This means that donations to the association can be deducted from taxes.

Number of members:

Deventure had 33 (previous year: 56) paying members as at the balance sheet date. 10 participants were given membership for one year after taking part in the Yeep activities. 2 Ethiopian members are exempt from the membership fee.

Compensation to members of governing bodies:

No compensation is paid to members of the association's governing bodies.

Unpaid services:

630 hours of unpaid services with an equivalent value of CHF 29,000 were rendered by the members and the board of the association in 2023.

Significant long-term obligations from contributions:

Deventure received an amount of CHF 19'100.00 from the Hirschmann Foundation for the YEEP project in 2020. The activities in this context had to be suspended due to Covid and the remaining funds will be used for the planned activities in the years 2022 - 2023. The settlement will take place in 2023. Settlement will take place in 2023 and the funds were invested full in the project work.

There is a joint venture with the Biel University of Applied Sciences and Technology and this enables co-financing of the YEEP activities in 2020 - 2023 via the Movetia Foundation. The settlement is still outstanding, which is why no amount has been recognised in the 2023 financial year.

Maglio di Colla, 3.4.2024